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ACTA DE LES JUNTES GENERALS ORDINÀRIA I EXTRAORDIÀRIA DE LA DEMARCACIÓ DE TARRAGONA 
DEL COL·LEGI D’ARQUITECTES DE CATALUNYA CELEBRADA EL DIA 26 DE NOVEMBRE DE 2014 

 

JOAN TOUS GOMÀ-CAMPS 

JUAN MANUEL ZAGUIRRE FERNÁNDEZ 

MARIA ALMIRALL FERRERONS 

JORDI ROMERA CID 

IGNACIO ÁLVAREZ ALONSO 

JOSEP AMILL FONTANALS 

CÈLIA AMORÓS MAS 

JOSEP ANGLÈS PASCUAL 

ANNA BASTÚS GUINOVART 

JOSEP BATALLA SAIGÍ 

JOSEP LLUIS BLANCH COSTA 

ALFONSO BOLULLO GABARRÓN 

ANTON BULTÓ BARTOLÍ 

ALEIX CAMA TORRELL 

ENRIC CASANOVAS RIPOLL 

PAUL DRAAIJER  

JOAN GAVALDÀ BORDES 

MARIA ROSA GOMIS NOVELL 

PAU JANSÀ OLIVÉ 

JOSEP LLOP TOUS 

JOAN MANUEL MUÑESA TORRENTS 

JORDI MARTÍ BALCELLS 

CÈLIA NAVARRO ROMERO 

ANTON PÀMIES MARTORELL 

MARIA PASCUAL SERRA 

XAVIER ROMANÍ BOVÉ 

ANA ROMEO RECH 

PERE SOCIAS JULBE 

MARIA BETLEM SOLÉ FIGUERAS 

JOSÉ RAMÓN SOLER MARZO 

OLGA TWOSE GOMEZ 

SÒNIA VILELLA NEBOT 

 

A la ciutat de Tarragona, a les 7 del vespre del dia 26 de 
novembre de 2014, a la sala d’actes de la seu del COAC a 
Tarragona, es constitueix en segona convocatòria la Junta 
General Ordinària de la Demarcació, prèviament 
convocada.  

 

Joan Tous i Gomà Camps, President de la Demarcació, 
presideix la sessió. Juan Manuel Zaguirre Fernández hi 
actua en la seva condició Secretari, Maria Almirall 
Ferrerons com a Tresorera i Jordi Romera Cid com a vocal. 
Isabel Baixeras Delclòs i Agustí Rehues Estivill hi assisteixen 
com a assessors. 

 

 

El Secretari dóna la benvinguda als assistents i anuncia que la sessió començarà amb el primer punt de 
l’ordre del dia. 

Punt 1r - Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior 

Com que l’acta ha estat repartida als col·legiats amb caràcter previ a la celebració de la sessió, el 
secretari n’omet la lectura i obre un torn de paraules per a la proposta d’esmenes. Cap dels assistents 
en fa ús. Es posa el punt a votació i la Junta General aprova l’acta per unanimitat. 
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Punt 2n - Informe de la Junta Directiva 

El president pren la paraula, saluda els assistents i exposa a la Junta General l’informe de les activitats 
dutes a terme durant els darrers mesos. 

Pel que fa a la situació general de la professió, les dades de què el Col·legi disposa (dades de l’Agència 
Europea, dades de visat, sentit de les consultes que s’atenen, etc.) sembla que no hi ha símptomes de 
recuperació econòmica en el camp de l’arquitectura, però tampoc hi ha indicis que la situació hagi 
d’empitjorar encara més. Sembla, doncs, que potser no caldrà que el Col·legi emprengui accions tan 
dràstiques com les de reducció de pressupost i de plantilla de personal que han sigut necessàries 
aquests darrers anys. Tot i això, la situació segueix essent complicada. Davant l’escassetat de la feina, 
hi ha certament una preocupació col·lectiva per la dignitat de la professió. La defensa d’aquesta 
dignitat passa per una conscienciació individual de la necessitat de preservar-la, i per evitar les guerres 
de preus que s’estan estenent i que podrien fer arribar a creure a la societat que la nostra feina no té 
cap valor. Una conseqüència d’aquesta degradació és que s’estan convocant concursos per a 
l’adjudicació de treballs d’arquitectura en que no es valoren les propostes arquitectòniques, sinó 
només el preu dels honoraris.  

Hem de treballar per a valoritzar-nos com a professionals de referència. Hem de lluitar contra 
l’intrusisme, contra les baixes temeràries, i hem de fomentar el reciclatge professional per trobar noves 
oportunitats en àmbits nous. Hem de procurar, també, potenciar la incidència del Col·legi en el fet 
cultural, no només per a facilitar l’autoconsum, sinó també per incrementar la visibilitat de la institució 
en la societat, posar en valor les aportacions que hi podem fer i consolidar-hi la nostra presència fins i 
tot amb finalitats de màrqueting. 

Seguidament pren la paraula el vocal Jordi Romera, que saluda els assistents i fa la següent crònica: 

El Col·legi d’Arquitectes segueix de prop el tràmit de l’avantprojecte de Llei de Col·legis i  Serveis 
Professionals. Pel que fa al reconeixement de les atribucions professionals, es valora favorablement 
que s’hagi suprimit de la disposició Final Quinzena de l’avantprojecte una modificació de la Llei 
38/1999, de 5 de novembre, d'ordenació de l'edificació que preveia  intervencions especialitzades 
preceptives en el “grup de treball”, previsió que hauria donat lloc a ingerències no desitjades; manté 
el caràcter obligatori de la pertinença a un col·legi d'arquitectes, per a exercir les activitats de projecció 
i direcció d'obra que la Llei 38/1999, d'Ordenació de l'Edificació reserva als arquitectes; reforça els 
col·legis en la mesura que la limitació de l’import de les quotes afavoreix una millora de la competència. 
L’avantprojecte de llei debilita, en canvi, l’organització col·legial, en algunes qüestions que des de 
Catalunya es vol compensar mitjançant les previsions de la Llei de l'Arquitectura que impulsa la 
Conselleria de Territori i Sostenibilitat. 

Divendres passat es van aprovar les bases per reconèixer la trajectòria curricular de la carrera 
d’arquitectura. El títol tindrà el caràcter de màster (cosa que propiciarà la seva valoració en els 
concursos internacionals d’arquitectura)   

Pel que fa a la baremació dels honoraris, es tracta d’una qüestió molt complicada. A Alemanya s’han 
establert uns honoraris mínims per a la contractació d’obra pública, però a Espanya el Ministeri 
d’Economia i Competitivitat no ho permet perquè defensa de manera exacerbada les garanties de la 
lliure competència. 

S’està parlant amb ASEMAS que sembla disposada a aportar un programari sobre la manera de calcular 
els costos que serviran de base per al càlcul de les primes. 

El president, Joan Tous, reprèn la paraula per referir-se a l’avantprojecte de Llei de l'Arquitectura que 
preveu que l’Administració, quan liciti contractes d’arquitectura, s’atendrà a unes tarifes d’honoraris 
prefixades. 

Pel que fa a les quotes col·legials, l’anterior Junta de Govern ja es va avançar a les previsions de la 
reforma de la legislació de col·legis professionals i va posar en marxa una “quota bàsica i serveis 
complementaris”. Distingeix els serveis de prestació obligatòria dels que són de prestació voluntària, i 



 
 

Acta G54 del 26/11/2014   pàg. 3 de 8 

perfecciona l’estructura de funcionament per trams que, des de ja fa anys, inspira els pressupostos 
col·legials. La quota bàsica puja 216 € i la complementària 144€+IVA a l'any. El total és de 360 € que, 
sense ser un canvi molt gran respecte de la quota de l’any passat pels exercents, afavoreix que els 
arquitectes que no treballen en matèries que han de donar lloc a visat romanguin com a col·legiats. 
Això no afecta en absolut els serveis que presta la Demarcació. La web en dóna la informació 
necessària. El servei del SAT (assessorament tècnic personalitzat, directe, per via telefònica) no 
s’altera. Aquesta activitat col·legial anirà configurant una Carta de Serveis que s’adaptarà en cada 
moment a les necessitats que es presentin. Potser es modularan noves figures com la de “jove 
arquitecte” o d’altres. 

Pel que fa a la organització interna de la Demarcació, tot i que els serveis de secretaria i administració 
estan bastant desproveïts de personal, el cert és s’està obtenint el màxim rendiment dels recursos 
humans de que disposem. S’ha alliberat la planta segona i, com que el personal de recepció també fa 
tasques administratives, a la planta baixa s’ha habilitat un nou espai per a l’ús dels col·legiats. 
Existeixen contactes amb la Cooperativa Jordi Capell perquè mantingui d’alguna manera la vinculació 
amb la seu col·legial de Tarragona ara que ha hagut de tancar la botiga que hi tenia oberta. 

Per tal que la governança de la Demarcació col·legial sigui cooperativa i participativa, i en el marc d’un 
compromís mutu entre la Junta i els col·legiats, tot recollint l’esperit de l’Assemblea General del Col·legi 
d’Arquitectes (que proposa la constitució de grups de treball amb finalitats concretes) la Junta directiva 
de la Demarcació de Tarragona proposa la creació de dues comissions de participació: la comissió de 
professió, formació i ocupació, i la comissió de difusió, promoció i acció cultural. El president anima els 
col·legiats perquè s’hi incorporin i participin lliurement en les reunions que se celebraran per afavorir 
la participació del major nombre possible de col·legiats, i es compromet a recollir les aportacions que 
s’hi facin. 

Pel que fa a la comunicació, promoció i acció cultural, el president es refereix a l’esforç que la Junta 
està fent per millorar la comunicació interna i per incrementar la visibilitat de la professió. Es refereix 
a la conveniència que el Col·legi es posicioni públicament, ja que l’eventualitat de cometre algun error 
es compensa sobradament per la implicació que la societat espera de nosaltres. Esmenta també 
l’exigència estatutària de l’acció cultural, no només per a l’autoconsum sinó també com a mecanisme 
de visualització i de màrqueting. 

Seguidament pren la paraula el secretari, Joan Manuel Zaguirre, que explica que s’ha dut a terme una 
reorganització del personal pe tal que els treballadors de la Demarcació disposin dels espais adequats 
per a fer la seva feina. La Secretaria funciona eficientment en el dia a dia. Pel que fa a la comunicació, 
es vol fer visible les accions que promou la Demarcació. Es fa ús de les eines de comunicació social 
Facebook i Twitter, que ja tenen un gran nombre de seguidors. Anima els col·legiats perquè s’hi 
incorporin. 

A través del “T@R”, que ha estat lleugerament redissenyat, se segueix informant els col·legiats, i se’ls 
recorden els actes que organitza i celebra la Demarcació. També s’envien correus electrònics 
directament als col·legiats. De cara enfora, fem notes de premsa, i procurem aparèixer reflectits tant 
en els mitjans digitals com en els de paper. 

La coordinació de l’activitat d’acció cultural vol aconseguir la màxima difusió dels valors de 
l’arquitectura en la societat civil. 

L’organització de conferències en forma de cicles té la intenció de fer més rendible l’esforç de 
l’organització i ofereix aportacions més enriquidores. Un d’aquests cicles es dedica a la presentació de 
les tesis doctorals que han fet els col·legiats arquitectes. Un altre és el d’arquitectures empeltades, 
que es relaciona amb la iniciativa de la biennal de Venècia de muntar un estand d’arquitectura 
catalana. Es concep com una acció de proximitat i s’obren les portes de la casa als estudiants 
d’arquitectura. 

L’organització de la celebració del 50è aniversari de l’edifici del Govern Civil de Tarragona ha estat una 
tasca molt intensa que ha acabat satisfactòriament.  
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Hem editat el número 21la revista AT que recull els articles fets a propòsit d’aquest acte.  

Oferim els nostres espais perquè s’hi puguin fer exposicions al servei dels ciutadans i també dels 
turistes. 

Pren la paraula el president per parlar de la formació. A més de l’Escola Sert, s’està buscant la 
col·laboració d’altres entitats, com la Diputació i l’Escola d’Arquitectura de l’URV, i es busca incorporar 
altres agents locals. 

En relació amb els concursos que l’Administració convoca per a la licitació de contractes d’arquitectura, 
en relació amb els quals la Demarcació fa una tasca de seguiment, el president es refereix breument a 
la licitació del projecte del complex esportiu a Camp Clar, darrerament convocada, que, en les seves 
bases, no valora la qualitat arquitectònica, i que va donar lloc a comentaris publicats a la premsa local. 

Seguidament pren la paraula el vocal, Jordi Romera, que comenta que s’ha incorporat un sistema de 
visat a dues velocitats per adquirir major eficàcia i competència. S’aconsegueix que els petits projectes 
no es quedin a la cua esperant el visat dels que són de gran dimensió. Treballem, en tot cas, per tal 
que els projectes grans estiguin visats en un termini de 5 dies. Demana disculpes per les dificultats que 
es desprenen del suport informàtic del sistema de visat. El programari no funciona com caldria, i el 
Col·legi n’és conscient. No depèn de nosaltres, però estem treballant en la unificació de criteris entre 
les demarcacions. Pel que fa a la formació, s’està preparant un conveni amb la Diputació de Tarragona 
per mitjà del qual s’impartiran uns cursos de 52 hores que s’estendran al personal tècnic de 
l’Administració local, de manera que s’aconseguirà optimitzar recursos. També s’espera optimitzar el 
rendiment dels cursos de l’Escola Sert quan tenen un cost important per mitjà de la videoaula. 

El president dóna la paraula a la tresorera, Maria Almirall per parlar del patrimoni col·legial. Fa esment 
de l’acabament del lloguer del lapidari a la Cooperativa Jordi Capell. Es refereix al trasllat de la 
consergeria a la planta primera i a l’alliberament de la planta segona per a la qual s’estan pensant 
utilitats, essent que el projecte de coworking no ha prosperat. El vestíbul i l’espai d’accés alternatiu a 
la sala d’actes queden disponibles per a les exposicions i afavoreixen l’afluència de públic. 

Les façanes de l’edifici estan en mal estat. S’haurien d’emprendre reparacions, i es procurarà obtenir 
finançament d’Òrgans Centrals. 

Estem batallant amb la reducció de les despeses corrents (electricitat, aigua, telèfon,...) sense abaixar 
la qualitat del servei. Pel que fa a la Casa de les Ànimes, vam emprendre un parell d’actuacions de 
manteniment. En relació amb la seu de Reus, des d’Òrgans Centrals s’insisteix perquè es vengui. 

Acabada la presentació de l’informe de la Junta, el president, d’acord amb les previsions anunciades a 
la convocatòria, suspèn la sessió de la Junta General Ordinària i constitueix la Junta General 
Extraordinària 

Se suspèn la Junta General Ordinària i s’obre la Junta General extraordinària convocada per al dia 
d’avui, que té com a ordre del dia l’aprovació del punt següent: 

 

Junta General Extraordinària. Punt únic: Aprovació, si escau, de modificació del pressupost de la 

Demarcació per l’any 2014 complementant la partida de personal amb un import de quaranta set 

mil euros, a càrrec de tresoreria, per fer front a les indemnitzacions i despeses derivades de la 

reestructuració de personal.” 

El president presenta la proposta de modificació del pressupost de la Demarcació per l’any 2014 i 
explica que en el pressupost aprovat per a l’exercici 2014 no es va preveure el cost de l’acomiadament 
d’una de les treballadores, que va tenir lloc el mes d'abril de 2014. Explica que convé fer la modificació 
dins de l’exercici, i no pas esperar de fer-ho el 2015, en el moment de la liquidació del pressupost 2014. 
Obre el debat. 
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Anton Pàmies pregunta quin tant per cent suposa aquesta despesa respecte del pressupost de 
despeses de 2014. El president li respon que el pressupost de despeses de 2014 era de 443.512 € i que 
la modificació que ara es proposa suposa aproximadament un 10%.  

Josep Llop pregunta a càrrec de quina tresoreria s’aplicarà la despesa extraordinària, i informa la Junta 
General que, d’acord amb la informació que a ell li consta, les despeses de transformació de 
l’estructura col·legial són a càrrec de la tresoreria dels Òrgans Centrals. 

A invitació del president, el gerent Sr. Agustí Rehues intervé i diu que l’acomiadament d’aquesta 
treballadora s’ha atès amb diners de la tresoreria de la Demarcació de Tarragona, i que no li consta 
que existeixi un acord formal de la Junta de Govern que atribueixi als Òrgans Centrals aquest tipus de 
despesa. 

Pere Socias pren la paraula i abunda en la informació que abans Josep Llop ha facilitat a la Junta 
General. 

Davant les informacions que han sorgit en el debat, el president decideix no obrir la votació i retirar el 
punt de l’ordre del dia de la sessió extraordinària. 

Enric Casanovas intervé per aconsellar que, en el futur, quan es produeixi una renovació dels membres 
de les juntes directives,  es traspassi amb efectivitat la informació entre els antics titulars dels càrrecs 
i els nous.  

El president li respon que la Junta Directiva ha fet la proposta perquè pensava que era la correcta, i 
que, davant la informació que avui faciliten les persones que van exercir els càrrecs de govern de 
l’antiga Junta, creu que és prudent contrastar la informació per tal de determinar si l’acomiadament 
dut a terme l’any 2014 forma part, o no, d’alguna operació global de reestructuració i si existeix algun 
acord de la Junta de Govern que atribueixi als Òrgans Centrals la despesa originada per 
l’acomiadament. 

El president tanca la Junta Extraordinària i disposa la prossecució de la Junta General Ordinària que 
havia quedat suspesa. 

 
Punt 3r - Lectura i aprovació,  si escau, del pressupost de la Demarcació per al 2015. 

El president emmarca el tema del pressupost per a l’exercici 2015 tot fent esment d'algunes diferències 
significatives respecte del pressupost de 2014. Es preveu que hi haurà una lleugera millora dels 
ingressos de visat i que els ingressos per quotes col·legials es mantindran. Per aquests dos conceptes, 
es mantenen els mateixos criteris de repartiment entre les demarcacions i Òrgans Centrals. Explica que 
el FEC, Fons d’Equitat Col·legial (que substitueix al FCI, Fons de Compensació Interterritorial de 2014),  
té l’objecte d’ajudar al finançament de les demarcacions petites. En el repartiment d'aquest fons, vam 
plantejar que la Demarcació de Tarragona té un dèficit estructural de finançament que aquest any 
2015 s'agreujaria perquè escau la nostra Biennal. Junta de Govern acordà augmentar significativament 
aquest FEC que passarà de 32 a 69 mil euros. Aquest augment unit a la millora de les previsions han 
donat com a resultat unes bases pressupostàries per la Demarcació que ens han permès redactar un 
pressupost per dur a terme accions i activitats que, esperem, siguin en benefici de l'arquitecte i 
l'arquitectura. 

Pren la paraula Maria Almirall, que destaca tres aspectes del pressupost. En primer lloc, que s'han 
suprimit les partides saldades. L'assessoria fiscal i laboral que des de la Demarcació es facturava, als 
col·legiats que rebien el servei, el mateix import que l'assessor ens facturava a nosaltres, a partir de l'1 
de gener, serà l'assessor qui facturi i cobri directament. L'altra partida saldada actual és el llibre de 
Vila-seca en 30mil euros; donat que el llibre ja està tot maquetat, esperem obtenir l'aprovació dels 
patrocinadors els propers dies i el llibre editat abans de final d'any. Això representa, en números 
rodons disminuir el pressupost en 15+30 mil euros tan pel que fa a les despeses com als ingressos. 

Mostra un gràfic on es veu que el visat durant l'any ha anat per sobre del pressupostat, el que justifica 
una previsió per l'any vinent 25mil euros superior. 
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A continuació mostra un quadre amb les basses pressupostàries de 2014 i 2015 de totes les 
demarcacions i els OOCC on és palès la millora del FEC per a Tarragona. 

Anuncia que, per unificar i facilitar l'anàlisi amb la resta del COAC, en endavant es farà servir un nou 
format. Tot i així, avui també es presentarà el pressupost en el format de sempre o clàssic. La diferència 
entre els dos formats rau en que en l'antic s'agrupen els assentaments comptables segons la naturalesa 
de la despesa o l'ingrés i en el nou segons al departament o unitat de negoci on vagin imputats. El 
pressupost en ambdós formats ha estat enviat prèviament als col·legiats. 

Projecta el detall de les partides en ambdós formats tot i explicant-ne algun detall o particularitat i 
s'ofereix a aclarir els dubtes que sorgeixin. 

El secretari obre el torn de petició d’aclariments a la proposta de pressupost. 

Aleix Cama comenta que si el visat, per llei, ha de ser a cost, com és que al pressupost si contempla un 
benefici. Joan Tous respon que en aquest capítol només s'hi han reflectit els costos de personal i no hi 
han imputats d'altres generals com, per exemple, l'electricitat. 

Anton Pàmies pregunta de quan ve aquest format i Joan Tous li respon que des de fa anys, però que 
se'n feia un ús desigual. 

Anton Pàmies demana com s'ha fet el repartiment del FEC i les BBPP. Joan Tous contesta que és molt 
difícil establir criteris i que, finalment, s'ha resolt amb un debat cordial on s'han acceptat o assumit 
bona part de les necessitats plantejades per Tarragona. 

Anton Bultó demana que es torni a projectar el quadre de les BBPP i fa notar que el càlcul del FEC o 
FCI al 2014 és diferent de al 2015. Joan Tous li diu que té raó. Explica que aquest any s’ha fet diferent: 
mentre que al 2014 els OOCC apartaven una part del que els hi corresponia per repartir-lo entre les 
demarcacions, enguany el que s'ha fet és que aquesta part a repartir ja sortís directament de les 
quotes. Numèricament pot resultar el mateix, però conceptualment és diferent.  

Anton Bultó pregunta si els ingressos de la renda del lloguer de la seu de Reus són constants. Li respon 
que el lloguer és una import mensual, sigui quin sigui el rendiment que el llogater obtingui de les 
persones que hi fan el coworking. 

Anton Pàmies pregunta per què hem consignat la meitat de l’ingrés anual. Maria Almirall li explica que 
per congruència amb el pressupost d'OOCC que suposen vendre l'edifici a meitat any, només hem 
pressupostat fins al juny.  

Pere Socias pregunta pel sistema de repartiment del FCI. Espera que la Junta treballarà per la 
desaparició del fons de compensació per acabar amb la sensació que et regalen alguna cosa. I, pel que 
fa a la seu de Reus, pregunta si hem de seguir lluitant per obtenir una renda d’allò que tenim. Comenta 
que el contracte té mecanismes per adaptar-se a les necessitats de cada moment. Demana un 
aclariment al primer punt de les despeses per personal, que coincideix amb la previsió de 2014. La 
tresorera demana al gerent, Agustí Rehues, que tracti aquest darrer punt i aquest explica que el 
pressupost de 2014 es va redactar en el supòsit que es mantindria vigent l'ERO, però no va ser així. Si 
no s'hagués produït l'acomiadament de l'abril, la partida de personal del 2014 hauria tingut una 
desviació molt important. Afegeix la tresorera que el pressupost de personal s'ha guiat pel criteri de la 
prudència i que no està previst contractar ningú més. 

Respecte la seu de Reus, que hi hagi un acord de l’Assemblea que aquell edifici sigui realitzable no 
impedeix que, si es presenten oportunitats, es pugui proposar la reconsideració de la decisió. Quan un 
patrimoni genera ingressos, és millor mantenir-lo que vendre’l. Com més ingressos generi l’edifici de 
Reus, menys probable serà que es vengui. 

Josep Llop intervé per dir que l’eventual venda de la seu de Reus tindrà la seva conseqüència en el 
pressupost. Segueix la seva intervenció dient que la junta directiva ja porta un recorregut de 6 mesos 
i 4 dies. Ell percep la seva política amb sorpresa i decepció. No es compleixen les perspectives que ell 
tenia. S’havien encetat moltes accions. S’havia previst que la nova junta tindria contactes amb 
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l’anterior. No n’hi ha hagut cap, a excepció d’un relacionat amb l’Assemblea General. Les iniciatives de 
l’anterior junta eren institucionals i haurien hagut de tenir continuïtat. Anuncia que no donarà el seu 
vot a l’aprovació del pressupost 

El secretari dóna la paraula a Rosa Gomis, que demana un aclariment en relació amb les assessories, 
per saber si entren en la quota bàsica. Joan Tous li respon que la Demarcació prestava i seguirà prestant 
el servei d’assessoria jurídica i que, pel que fa a l’assessoria fiscal i laboral, es posa a disposició del 
col·legiat una persona experta que l’assessorarà però el col·legi no farà d’intermediari en la relació 
contractual que s’estableixi entre ells, sinó que aquest professional li facturarà directament els seus 
serveis. S’entén que aquest assessor ofereix un servei especialitzat a un millor preu, i ofereix una 
primera orientació gratuïta a canvi de la cartera de clients que obté. També s’evita el risc 
d’impagament. 

Es posa a votació la proposta de pressupost amb el resultat següent. Vots en contra: 7 (un d’ells 
delegat), abstencions: 5, a favor: 17. S’aprova el pressupost. 

 

Punt 4t. Torn obert de paraules   

Pere Socias parla d’una intervenció que ha aparegut al a premsa. Pregunta si no s’haurien de reforçar 
les ganes d’opinar i vetllar per no generar una imatge complicada en un tema que ens implica tant. 
L’opinió d’un arquitecte particular no és equiparable a la que expressa la persona que ens representa 
com a col·lectiu. 

Joan Tous explica que, davant la convocatòria de la licitació que Infraestructures de la Generalitat de 
Catalunya va fer per adjudicar el contracte de projecte d’instal·lacions esportives a Camp Clar, l’únic 
recurs que procedia era el recurs especial en matèria de contractació, i que la competència per 
emprendre aquest tipus d’acció és de la Junta de Govern. Essent que els òrgans centrals estan en plena 
negociació amb Infraestructures, la interposició d’aquet tipus d’acció jurídica les hauria trencat, i van 
preferir introduir el tema en la negociació. 

Jordi Romera diu que s’han constituït dos grups de treball i que el tema dels concursos s’hi pot tractar 
perfectament. Respecte al tema del traspàs d'informació, es lamenta que el desconeixement d'una 
dada no proporcionada per la Junta sortint, hagi obligat a la Junta a retirar la proposta plantejada en 
la Junta Extraordinària. 

Josep Llop pren la paraula i diu que els membres de la junta sortint han fet un oferiment constant 
d’informació. Que el fet d’haver perdut unes eleccions no hi té res a veure: tothom sap que si es 
presenta les pot perdre. El cert és que no han estat convocats a res. Si ho haguessin estat, ho haurien 
explicat. Reitera la voluntat de cooperar, i expressa el seu disgust. 

El president diu que hi ha dos punts de vista diferents i que no vol polemitzar més. 

Enric Casanovas es refereix al parer que Pere Socias ha expressat respecte del paper que les seves 
opinions a la premsa poden tenir com a membre de l’Assemblea General. Fa molt de temps que escriu 
al Diari. Va creure oportú denunciar públicament les condicions en què es va licitar el contracte per a 
la redacció del projecte més emblemàtic de la Demarcació dels nostres dies. No li sembla bé que un 
projecte que genera 700.000€ d’honoraris es resolgui en un concurs amb una sola volta i fins i tot amb 
la possibilitat  que l’adjudicatari cedeixi els drets. 

Joan Tous respon a Enric Casanovas que li reconeix el punt de valentia que té, i diu que no ens hauria 
de fer por manifestar-nos en llibertat i que cadascú defensi la professió com consideri oportú. 

Pere Socias no parlava de l’opinió del company arquitecte, sinó de la resposta que li ha fet un regidor 
de l’Ajuntament. 

Anton Pàmies diu que li sembla que els lectors del Diari no tenen idea de si Enric Casanovas és o no 
membre de l’Assemblea, i que per altra banda és cert que escriu al Diari amb freqüència. I que 
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comparteix el criteri que la licitació esmentada, tal i com s’ha convocat, no dóna cap oportunitat als 
arquitectes de Tarragona. 

Juan Manuel Zaguirre diu que fa més de 18 anys que ell escriu al Diari i que, tot i que ara sigui secretari 
de la Demarcació, creu que hi pot continuar escrivint com a J. M. Zaguirre sense que les seves opinions 
comprometin al col·lectiu, i creu que l’Enric Casanovas, com d’altres col·legiats, pot d’expressar-se en 
els mitjans de comunicació, tot i que sigui membre de l‘Assemblea. 

Essent les 21 hores i 38 minuts, el secretari dóna les gràcies per l’assistència i la participació i el 
president conclou la sessió. 
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